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DDee  CChhrriisstteennUUnniiee  pprreesseenntteeeerrtt  zziicchh  ooookk  oopp  hheett  iinntteerrnneett::

- http://putten.christenunie.nl: De website voor de ChristenUnie in Putten. 
  (U vindt hier de weblogs en/of tweets van Ard Kleijer, Lubbert van den 
Heuvel en Peter Brink)
- http://gelderland.christenunie.nl: De website van provinciale fractie van 
van de staten van Gelderland.
- http://veluwe.christenunie.nl: De website voor het waterschapsbestuur.

Kunnen wij u per e-mail bereiken ?

Maar dat is even vervelend!! Als u wel een e-mailadres hebt, maar dat adres 
bij ons niet bekend is. U mist dan nogal wat informatie. Het kan snel worden 
verholpen. Stuur een mailtje aan l.meints@chello.nl en uw adres wordt 
opgenomen op de ledenverzendlijst.

Ook tijdens de voorbereidingen van de laatste gemeenteraadsverkiezingen 
hebben we gemerkt, dat het handig is van dit communicatiemiddel gebruik te 
maken. Als u dus in de afgelopen maanden geen berichten hebt ontvangen van 
ons, dan is uw adres (nog) niet bekend. Maak daar dan even werk van. Een 
mailtje naar l.meints@chello.nl is voldoende.

Uw secretaris Luuc Meints
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Van de voorzitter

Beste ChristenUnie vrienden en vriendinnen,

Voor u ligt de tweede uitgave van 2011. Er zijn al weer 4 maanden verstreken 
sinds de vorige uitgave. In die 4 maanden heeft de tijd niet stil gestaan. 

Allereerst waren daar de verkiezingen voor de provinciale staten van 
Gelderland. De uitslag was teleurstellend voor de ChristenUnie. Overal was er 
stemmenverlies, en Putten behoorde helaas bij de plaatsen waar relatief 
gezien de grootste teruggang gemeld moest worden. Dit ondanks de gevoerde 
campagne, en de deelname van 3 Puttense kandidaten. Na de top van 4 jaar 
geleden, zijn we eigenlijk weer op het niveau van 2003 aangeland. Ook toen 
was er sprake van een terugval in het aantal kiezers dat voor de ChristenUnie 
koos.  In de staten worden we nu vertegenwoordigd door 3 i.p.v. 4 leden. De 
3e zetel is verkregen dankzij de reststemmen door een lijstverbinding met 
de SGP.  We wensen de statenleden Piet Plug, Annelies van der Kolk , Dick 
Ebbers  en de commissieleden Evert de Graaf en Peter van ’t Hoog en alle 
andere betrokkenen  God’s zegen toe bij hun werk voor onze provincie. 
Lubbert van den Heuvel mocht afscheid nemen van de provinciale politiek, en 
kan zich nu volledig richten op het fractievoorzitterschap in onze eigen 
gemeente. Daarin wordt heel wat werk verzet. Daarover later meer.

Na de verkiezingen voor de provinciale staten volgden de verkiezingen voor 
de 1e kamer.  De terugval was daar nog groter. Zowel het aantal zetels voor 
de ChristenUnie als de SGP halveerde. Helaas kwam de restzetel door 
zogenaamd strategisch stemmen niet toe aan de ChristenUnie maar aan de 
PVV. De oorzaak van de verwijdering tussen ChristenUnie en SGP ligt naar 
mijn gevoel in beeldvorming op basis van halve waarheden en 
veronderstellingen.  André Rouvoet had niet meer de energie en de inspiratie 
om daar verandering in te brengen. Na 5000 dagen in politiek Den Haag gaf 
hij het stokje over aan Arie Slob.  Naar verwachting zal Arie Slob niet de 
koers wijzigen, maar wel in de communicatie accenten leggen op punten waar 
de achterban zich nauw bij betrokken voelt. We moeten weer iets hebben 
wat ons bindt. Bij voorkeur ook iets wat ons in politiek opzicht ook weer 
dichter bij de SGP brengt. In 2005 was dat bijvoorbeeld de campagne tegen 
de Europese Grondwet.  Daar hebben we in 2007 de vruchten van mogen 
plukken. In Putten was dat in 2006 de strijd tegen de aanleg van de N303. 
We hebben die stemmen tot 2010 vast kunnen houden. Nu is het een 
uitdaging om deze waar nodig opnieuw te binden. Dat is een lastige zaak. 
Vertrouwen komt te voet, en gaat te paard. 
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Zo hebben we rond het biomassa-erf heel voorzichtig moeten opereren. Op 
zich is zorg voor onze samenleving, en duurzaam gebruik van grondstoffen een 
belangrijke drijfveer in ons politiek handelen. Als de samenleving bij het 
aanleggen van een biomassa-erf echter meer bezwaren ziet dan mogelijkheden 
 moet je de conclusie trekken dat er aan een dood paard wordt getrokken. 
Ons steunfractielid Jos de Vries heeft ons deelgenoot gemaakt van zijn 
ervaringen op dit vlak door in te spreken op de raadsvergadering . Jarenlange 
procedures zouden van dit project geen succes maken. We hebben daarom als 
collegeschragende partijen besloten om verder onderzoek naar de 
mogelijkheden van een biomassa-erf niet uit te voeren, maar op zoek te gaan 
naar alternatieven. Voor onze wethouder Ard Kleijer was dit een hard gelag. 
Het is ook niet niets als je je inspant voor een in principe goede zaak, en je je 
plannen zo in het water ziet vallen. Ard, we wensen je veel succes toe om 
alternatieven te bedenken die wel op het morele draagvlak van onze bevolking 
kunnen rekenen.

De discussie over het biomassa-erf heeft onze fractievoorzitter, en ook onze 
andere gemeenteraadsleden en steunfractie veel tijd gekost. Ook in het 
andere raadswerk is opnieuw veel tijd en energie gestoken. Daarnaast moest 
ook vorm en inhoud gegeven worden aan het selectieproces van een nieuwe 
burgemeester. Lubbert was van de commissie de voorzitter, en Ard trad op 
als adviseur. Als ik dit stukje schrijf, is onze nieuwe burgemeester net met 
zijn werk begonnen. Na het vertrek op 1 september 2010 van onze vorige 
burgemeester,  dhr. J. van Putten, kregen we een interim burgemeester in de 
persoon van mevr. M. Aartsen-den Harder. Op 20 juni j.l. werd dhr. H.A. 
Lambooij beëdigd als onze nieuwe burgervader. We heten hem namens de 
ChristenUnie hartelijk welkom en bidden hem toe dat hij inderdaad als een 
vader voor onze gemeente mag fungeren. We wensen hem en zijn vrouw 
daarbij God’s zegen en wijsheid toe.

Namens het bestuur wil ik iedereen bedanken die op één of andere manier zijn 
of haar bijdrage heeft geleverd in de afgelopen periode. Na alle drukte is het 
nu tijd voor een periode van rust. We gaan de zomervakantieperiode weer 
tegemoet. Zo tegen half augustus is het zomerreces al weer voorbij en 
beginnen de werkzaamheden.

De lezers wens ik alle goeds toe,  bovenal een goede gezondheid. Ik hoop u 
allen in het najaar weer te mogen begroeten.

Met hartelijke groet namens het bestuur,  
Gerard van den Brandhof.
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Het bestuur heeft besloten de komende jaren een speciale ledenwerfactie op 
te zetten. Daarbij zullen we aan een aantal adressen eerst een paar keer een 
exemplaar van ons blad ChristenUnieuws sturen met een begeleidende brief.

Daarna zullen deze adressen telefonisch worden benaderd met de vraag of 
men belangstelling heeft voor onze politieke activiteiten en of ze onze 
vereniging willen steunen door lid te worden.

Er is een lijst aangelegd van mogelijk te benaderen kandidaten. Ook u kunt uw 
steentje bijdragen aan de ledenwerfactie. Dat kan natuurlijk het beste door 
zelf als ambassadeur voor onze vereniging op te treden en met mensen het 
gesprek aan te gaan om lid te worden. 

U kunt ook nagaan wie in uw familie-, vrienden- of kennissenkring mogelijk 
interesse heeft om lid te worden den deze namen doorgeven aan het 
secretariaat. Wij zullen deze namen dan toevoegen aan de lijst.

Voor uw informatie: Het lidmaatschap van de ChristenUnie kost per jaar € 45,-
Gezinslid (2e lid op hetzelfde adres) kun je worden voor € 22,50 per jaar en 
een Combilidmaatschap (dat kan tot de leeftijd van 30 jaar en dan ben je lid 
van Perspectief en van de ChristenUnie) kost € 35,-- per jaar.

Geef alstublieft een hele rits namen door !!!

Luuc Meints
Secretaris ChristenUnie Putten
E-mail: L.Meints@chello.nl
Tel.: 0341 - 357151

Ledenwerving !

Zoals u misschien wel weet is de contributie-inning sinds enige tijd centraal 
geregeld. In het verleden ontvingen we samen met de contributie nog wel eens 
een gift. Deze inkomstenbron is na de invoering van de centrale inning vrijwel 
opgedroogd. Uw giften zijn echter nog steeds veel waard. Hopelijk leveren uw 
giften een klinkende munt op in de vorm van een goed verkiezingsresultaat. 
Daarom de oproep om een gift over te maken op giro 7865897 ten name van 
de ChristenUnie Putten. Ten overvloede: Zowel de contributie van de 
ChristenUnie als de giften zijn aftrekbaar voor de belastingen!

Uw Penningmeester, Pieter Eigenraam

Uw gift is heel wat waard
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Gemeente Putten wel of niet (bestuurs)akkoord

De vereniging Nederlandse Gemeenten (VNG) heeft met het Rijk een 
bestuursakkoord gesloten. In dat akkoord zijn afspraken gemaakt over de het 
overhevelen van taken van rijk naar Provincie en gemeente. De taken die naar 
de gemeente komen liggen vooral in de sociale sector en gezondheidszorg.

Zo krijgen de gemeenten taken op het gebied van jeugdzorg, en de Wet 
Werken naar Vermogen. Deze wet komt in de plaats van de WAJONG, de Wet 
Investeren in Jongeren de Wet Werk en Bijstand en de Wet Sociale 
Werkvoorziening.

Ook worden voorzieningen, die nu nog worden betaald uit de Algemene Wet 
Bijzonder Ziektekosten (AWBZ). Deze wet kent rechten toe aan mensen. Met 
andere woorden bij een bepaalde aandoening hoort een standaard voorziening. 
Taken op het gebied van begeleiding van individuele patiënten, die niet in een 
verpleeginstelling verblijven en de verstrekking van hulpmiddelen komen naar 
de gemeente. Ze worden vanuit de AWBZ overgeheveld naar de Wet 
Maatschappelijke Ondersteuning (WMO). Deze wet kent geen verzekerde 
rechten, maar het zogenaamde compensatiebeginsel.

Dat betekent dat wij als gemeente in gesprek gaan en de vraag zullen stellen, 
wat mensen nodig hebben aan ondersteuning van omgeving en gemeente om 
zelfstandig te kunnen blijven. Dat kan voor de een huishoudelijke hulp zijn en 
voor de ander een kleine aanpassing in de badkamer. Landelijk wordt 
onderzocht of het mogelijk is een inkomenstoets aan de WMO toe te voegen.

Dat laatste vind ik een goede zaak. Mensen hebben zelf een grote 
verantwoordelijkheid voor hun eigen leven en van hen mag, als zij in staat zijn 
zelf financieel bij te dragen, een bijdrage gevraagd worden. Ook zullen wij het 
ons af moeten vragen of bv een scootmobiel of rollator voorzieningen zijn die 
altijd volledig door de overheid verstrekt moeten worden of dat wij een 
tegemoetkoming geven in kosten. Immers mobiliteit behoort in alle levensfase 
tot een basisbehoefte.

Het bestuursakkoord ademt iets tweeslachtigs uit. Enerzijds krijgen de 
gemeenten beleidsvrijheid, maar anderzijds moet in de uitvoering worden 
samengewerkt. Dat is op zichzelf geen probleem, maar het dwingend opleggen, 
wat niet expliciet wordt genoemd, maar wel de geest van het akkoord lijkt te 
zijn, gaat mij net even een stapje te ver. Zeker omdat die beleidsvrijheid, 
nauwelijks politieke beleidsvrijheid voor de gemeenteraad betekent.
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Het akkoord geeft een gemeente als Putten veel werk en ik zie tegelijkertijd 
kansen voor een lokaal sociaal beleid. Wij worden verantwoordelijk voor 
jeugdzorg (nu provincie) en voor de sociale werkvoorziening.

Bij die laatste categorie zit mijn grootste zorg, zowel voor de gemeente, maar 
vooral voor de WSW’ers zelf. Prima dat er een regeling komt, want het 
nodeloos schotten tussen groepen plaatsen heeft geen enkel doel, maar er is 
meer aan de hand. Momenteel zijn in Nederland zo’n 90.000 mensen werkzaam 
binnen de WSW. Dat zijn er behoorlijk wat. Zij hebben een beschermde 
werkomgeving binnen speciale bedrijven. Het reguliere bedrijfsleven heeft 
een fractie van deze mensen aan het werk. Met enige aanpassingen kunnen de 
WSW’ers zeer waardevolle krachten zijn voor het reguliere bedrijfsleven. 
Zeker nu wij zien dat er meer ouderen met pensioen gaan dan dat er jongeren 
zijn die de vacatures kunnen vullen. Vervolgens zie je dat veel bedrijven 
personeel uit Oost-Europa halen om het werk te doen. Kijk in Putten maar 
eens op vrijdagavond op bv de Gervenhof.

Van de 90.000 banen in de WSW moeten er 60.000 verdwijnen. Bestaande 
rechten van huidige WSW’ers blijven overeind, maar de vergoeding die het 
Rijk aan gemeenten per arbeidsplek uitbetaald daalt met ca €7000 per 
WSW’er. In Putten gaat dat om ca 100 personen. Gemeenten lopen enorme 
financiële risico’s, terwijl zij geen beleidruimte hebben om dat te beïnvloeden.

Belangrijker is het grote gevaar dat mensen met een achterstand op de 
arbeidsmarkt geen ban meer vinden en werkloos raken en in de bijstand, 
waardoor de kosten voor bijstand gaan stijgen.

In Putten zijn wij onder het mom Bazen voor Banen begonnen met het 
benaderen van het lokale bedrijfsleven. Een eerste informatieavond is 
gehouden en dat heeft al een aantal plaatsingen en kansen op werk voor 
Puttense burgers opgeleverd.

Alle taken die het Rijk aan de gemeenten decentraliseert gaan gepaard met 
enorme bezuinigingen. Totaal zo’n €1,8 miljard op een budget van ca €8,5 
miljard.

Op 8 juni 2011 hebben de gemeenten, als leden van de VNG ingestemd met dit 
akkoord uitgezonderd de paragraaf Werken naar vermogen. Als wethouder van 
sociale zaken en WMO maak ik mij grote zorgen of wij als Putten voldoende in 
staat zijn om invulling te kunnen geven aan de taken die het Rijk, onder deze 
condities aan ons wil overlaten. De wil is er, maar het moet ook kunnen

Uw wethouder, Ard Kleijer
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Toespraak bij installatie burgemeester H.A. Lambooij, 20 juni 2011, Lubbert van den Heuvel

“Never a dull moment in Putten, een citaat uit een e-mail die ik een dag of 10 
geleden, op het moment dat Putten en haar nieuwe burgemeester landelijk 
nieuws was, naar mijn fractie stuurde.
Politiek Putten is niet saai, dat mag ik hier denk ik wel zeggen…, en is er dan 
een keer een vergadering waar zonder veel discussie een aantal besluiten 
genomen worden, dan treffen we in de week na de gemeenteraadsvergadering 
een analyse over het aantal stropdas dragende gemeenteraadsleden….

“Als deze hamer eens spreken kon”, één van mijn fractiegenoten maakt deze 
opmerking tijdens de afscheidsreceptie van onze waarnemend burgemeester, 
mevr. Aartsen den Harder. Vorige week ben ik eens de raadszaal ingelopen, en 
heb de hamer eens goed bekeken, als je op een moment als dit iets mag 
overdragen, moet je uiteraard wel weten wat je overdraagt.

Een aantal zaken aan deze hamer viel mij op, de hamer bevat een inscriptie, 
het eerste deel van de inscriptie is een jaargetal, en wel het jaargetal ‘1933’. 
1933, een hele tijd geleden, sinds die tijd is er in Putten veel gebeurd, 
hoogtepunten, maar ook dieptepunten, bij het dieptepunt denken we aan de 
razzia in oktober 1944, een gebeurtenis die nog steeds een grote invloed 
heeft op onze gemeente. In 1933 was er sprake van een economische crisis, 
een crisis met gevolgen voor de financiële huishouding van de gemeente 
Putten. En toch was 1933 een hoogtepunt in dat jaar werd namelijk de 
voormalige burgemeesterswoning aan de Stationsstraat in gebruik genomen 
als nieuw gemeentehuis.

De hamer bevat nog een inscriptie ‘Een goede buur – beter dan een verre 
vriend’, dat maakt je nieuwsgierig, wie zou die goede buur in 1933 geweest 
zijn, was het misschien Nijkerk? Mede dankzij onze voormalige burgemeester 
kreeg ik deze informatie tot mijn beschikking. Het was burgemeester Mackay 
van Ermelo, hij spreekt namens de omliggende gemeenten en overhandigt 
namens de gemeente Ermelo de voorzittershamer met inscriptie. Bij het 
uitreiken van de hamer wordt ook nog een wens uitgesproken: “Daarmede 
uitdrukking gevende aan den wensch dat zoodanige buurschap zich zal blijven 
bestendigen tot in lengte van jaren, op dezelfde wijze waarvan het verleden 
getuigenis aflegt”.

Regionale samenwerking, niks nieuws zou ik zo zeggen… een kleine 80 jaar 
geleden werd er al gesproken over een goede relatie in het verleden en die te 
bestendigen, ik ben van ervan overtuigd dat deze samenwerking zich onder uw 

Als deze hamer eens spreken kon
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burgemeesterschap ook de komende jaren zal blijven bestendigen, om maar 
even in de stijl van 80 jaar geleden te blijven.

Het was burgemeester Van Geen die als eerste de voorzittershamer in 
ontvangst mocht nemen, sinds 1927 was hij burgemeester van Putten, in 1941 
wegens een karaktervolle houding jegens de Duitsers ontslagen uit het ambt 
van Burgemeester, na 1 burgemeester en 3 waarnemend burgemeesters, in 
1946 opnieuw geïnstalleerd als burgemeester. Hij wordt getypeerd als een 
groot man, één van de belangrijke wegen hier in Putten is naar hem vernoemd.

Vandaag mag ik deze hamer overhandigen aan u, de 10e burgemeester die met 
deze hamer het voorzitterschap van de gemeenteraad van Putten draagt.
Een mooie, maar ook verantwoordelijke taak.

Toen ik zaterdag mijn toespraak voor vanavond zat voor te bereiden kwam op 
een gegeven moment mijn 9-jarige dochter mijn werkkamer binnengerend, 
“Papa, Papa”, voor ik wat kon zeggen riep ze als, “Kijk eens naar buiten!!” Wat 
ik daar buiten zag, ontroerde mij diep, de regenboog, een volmaakte 
regenboog boven ons dorp, alsof hij in de buurt van Garderen uit de bossen 
tevoorschijn kwam en in Ermelo weer verdween. Het maakte mij stil…..

Sinds 1933 is er in ons dorp veel gebeurd, hoogtepunten en dieptepunten, en 
dan de regenboog, op een moment dat je wat zit te mijmeren over die hoogte- 
en dieptepunten, de regenboog een bijzonder teken, een teken van een heel 
oud verbond.

Een verbond dat God ooit sloot met Noach, maar ook nu nog geldt, ik citeer 
Genesis 9:12 “En God zei: Dit is het teken van het verbond dat Ik geef tussen 
mij en u, en alle levende wezens die bij u zijn, alle generaties door tot in 
eeuwigheid”. Een verbond dat een belangrijke plaats heeft in uw leven, maar 
ook in mijn leven, het leven van velen hier aanwezig en vele inwoners van 
Putten.

Bij de ingebruikname van het nieuwe gemeentehuis in 1933 sprak 
burgemeester van Geen de woorden “… en moge Gods onmisbaren zegen op de 
voor de gemeente Putten zoo belangrijke gebeurtenis rusten”, een wens die ik 
ook bij de installatie van onze nieuwe burgemeester vandaag graag herhaal.

Met groot genoegen overhandig ik u deze hamer en wens u heel veel vreugde, 
verstand, wijsheid en bovenal Gods Zegen toe bij de uitoefening van uw ambt 
als burgemeester van Putten.

Lubbert van den Heuvel
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Bezuinigen is het woord van 2011

In deze tijd van het jaar is de raad met de financiën bezig. Er wordt gekeken 
wat er het afgelopen jaar is gebeurd (de jaarrekening 2010), we gaan 
afspraken maken voor de begroting van 2012 (de kadernota) en we kijken hoe 
het dit lopende jaar gaat (de vier-maandsrapportage). Dit gebeurt niet alleen 
in Putten maar ook bij de RNV. Mijn dossierkast puilt dus uit van de financiële 
stukken.

Onze oud-fractievoorzitter Andries van den Berg zei altijd: als je veel kritiek 
hebt op de jaarrekening heb je het hele jaar niet goed opgelet. En dat is waar. 
Maar ik vind het altijd wel leuk om te kijken wat er allemaal is gebeurd en 
welke plannen er zijn voltooid, en de jaarrekening is daar een goede kapstok 
voor. En het vaststellen van de kaders voor de begroting van het komende 
jaar is altijd leuk, dan ga je concreet met elkaar kijken waaraan we het geld 
gaan uitgeven. Hoewel, leuk is misschien niet het goede woord, want het kost 
wel altijd veel tijd om uit de grote hoeveelheid wensen en ideeën de juiste 
keuze te maken. Luisteren naar wat de inwoners van Putten belangrijk vinden 
is daarbij wel noodzakelijk.

Bij de viermaandsrapportage is altijd moeilijk om een goed overzicht te 
krijgen. Grote projecten zijn meestal nog niet afgerond en er zijn projecten 
die in de opstartfase zitten. Dan zegt het niet veel hoeveel geld daar al aan 
uitgegeven is. Maar goed, het is alvast wel een indicatie over hoe het 
financiëel gaat. Moet we meer bezuinigen of is dat niet noodzakelijk? 
Bezuinigen is natuurlijk wel het woord van 2011. De enorme inkrimpingen bij 
Defensie geven een actueel voorbeeld. Maar ook in de Zorg en het Onderwijs 
zijn er al heel wat bezuinigingen doorgevoerd. Veel gezinnen krijgen daar op 
de een of andere manier mee te maken. Opa en Oma hebben last van het 
wegvallen van voorzieningen. De chronisch zieke mensen in de buurt krijgen 
minder uitkeringen voor hun medicijnen. Maar ook op de school van de 
kinderen wordt veel gepraat over bezuinigen: vollere klassen, minder 
onderwijzers en docenten. En bij allerlei mooie plannen hoor je steeds weer: 
helaas, dat kan nu niet meer!

De gemeente Putten bezuinigt ook, want ook gemeenten worden door de 
rijksoverheid gekort. En gemeenten hebben niet veel mogelijkheden om hun 
inkomsten te verhogen. Eigenlijk kan dat alleen maar via een vorm van een 
plaatselijke belasting. En dus blijft vooral bezuinigen de voornaamste 
mogelijkheid om goed met de karige financiële middelen om te springen. In de 
commissievergadering van Middelen afgelopen dinsdag kwamen al deze 
financiële stukken aan de orde. Alle beleidsterreinen moet een bijdrage 
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leveren aan de bezuinigingen, is de stelling. En ja, het is een goede zaak om 
afspraken en regelingen kritisch te bekijken en na te gaan of we dat nog wel 
op een goede manier doen. Kan het anders of misschien zelfs beter voor 
minder geld?

De regionale samenwerking in de RNV was terecht ook zo’n onderdeel van de 
bezuinigingsdiscussie – waarom niet zou ik zeggen. Maar het is wel een beetje 
kort door de bocht om dan meteen te zeggen: minder geld naar de RNV. Want 
de RNV voert alleen maar taken uit die de aangesloten gemeenten eigenlijk 
zelf moeten doen.  En dat is het verschil met bijvoorbeeld de GGD. De GGD 
doet niet een deel van onze taak, maar biedt ons diensten aan. Het doel van 
de RNV is juist om te bezuinigen op taken die de gemeenten ieder 
afzonderlijk doen, door het centraal te doen. Ga je dus bezuinigen op dat 
centrale afhandelen, dan moet je dat weer plaatselijk gaan doen tegen 
misschien een hogere kosten. Natuurlijk, als Putten het zelf beter en 
goedkoper kan dan de regio, moeten we het zelf doen. Maar misschien is 
bezuinigen voor Putten juist wel: de RNV méér taken laten doen! En dan wel 
goed opletten dat het dan goedkoper is dan wanneer we het zelf doen. We 
gaan natuurlijk geen extra geld uitgeven aan een regio-instantie die alleen 
maar geld kost.

Een mooi voorbeeld is de controle van de leerlingenabsentie. Dat is een taak 
van de gemeente; ook wij hadden een ambtenaar die daar verantwoordelijk 
voor was. Maar die ambtenaar had nog meer taken. En soms kwam het voor 
dat die andere taken meer aandacht vroegen en dus kwam de 
absentencontrole in problemen. Terwijl het belangrijk is dat leerlingen niet 
onderduiken maar naar school gaan. Beter voor de leerling, beter voor de zijn 
toekomst. De absentencontrole heeft een zinnig doel en is niet enkel een 
regeltje waaraan we moeten voldoen. De gemeente Putten is echter te klein 
om een fulltime-ambtenaar te hebben voor deze taak. De taak is dus 
overgeheveld naar de RNV: daar wordt voor Putten de absentencontrole 
gedaan in minder uren en met meer resultaat. Dus we geven minder geld uit 
aan absentencontrole en we krijgen een betere controle van die absenten. 
 Wat wil je nog meer! En dit lijstje kun je langer maken. Woensdagmiddag 
hoorde ik van de accountants die onderzoek hebben gedaan bij de RNV dat de 
centrale inkoop ook in 2010 weer betere resultaten heeft geboekt. Er is dus 
centraal goedkoper ingekocht voor de gemeenten dan dat ze ieder 
afzonderlijk deden. Aan de Van Geenstraat is de geluidsoverlast van het 
verkeer gemeten door een regiomedewerker. Dit hadden we ook kunnen laten 
doen door een extern bureau, maar dat kost wel meer geld. Milieuhandhaving 
is ook zo’n mooi voorbeeld van winst in de regio. Tel uit je winst. Als ik de SGP 
was zou ik helemaal regiofanatiek worden.
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Is nu alles wat de regio doet helemaal het einde? Ik hoop natuurlijk van wel, 
maar dat is niet reëel. Een aantal zaken die direct de bevolking treffen moet 
je niet in de regio laten plaats vinden. Sociale zaken bijvoorbeeld moet je niet 
op afstand zetten. Ook een WMO-loket moet je in Putten houden, evenals 
vrijwel alle burgerzaken. Iemand met een WMO-zorgvraag moet je niet naar 
Harderwijk sturen. Beoordelingen voor de Wet Werk en Bijstand (WWB), 
moet je plaatselijk doen, omdat ambtenaren de betreffende mensen meestal 
wel kennen. De RNV is een uitvoeringsinstantie: ze kunnen doen wat er 
centraal gedaan moet worden, maar niet meer. Je moet zeker je eigen 
identiteit niet opgeven voor de regio.  En dat wil, misschien op een 
uitzondering na, geen enkel bestuurslid van de RNV. Waarom niet? Omdat 
daar allemaal raadsleden zitten die voor hun eigen gemeente naar de beste 
oplossing kijken.  Ik las vorige week een nieuwsbericht dat acht Friese 
gemeente door samenwerken een miljoen hadden bespaard op ict-middelen. 
Dat is iets meer dan een 100.000 euro per gemeente! SGP, komt dat in de 
buurt van de 10 procent die de RNV moet besparen?

Kan de RNV dan niet bezuinigen? Ik denk het wel. Iedere organisatie kan 
kijken of processen niet eenvoudiger kunnen en of je nog wel de goede dingen 
doet. Maar wat mij betreft hoort er ook bij dat de gemeente Putten nog kan 
kijken of een bepaalde uitvoering niet goedkoper door de regio gedaan kan 
worden, want dat is ook bezuinigen. En ik heb het idee dat er vaak gekeken 
wordt wat de regio niet goed doet en dat er weinig wordt gekeken naar de 
winst die de regio oplevert. Een mooi spreekwoord is: het kind met het 
badwater weggooien. Putten moet zelfstandig blijven en dat kun je onder 
andere bereiken door goede samenwerking. Ik ben weleens bang dat de 
minister over een paar jaar zegt: een kleine gemeente als bijvoorbeeld Putten 
kan een aantal taken niet goed uitvoeren en ze wil ook niet samenwerken. Dus 
ga ik ze maar dwingen tot gemeentelijke herindeling. Als we nu goed 
samenwerken waar dat kan, dan kunnen we mooi onze zelfstandigheid 
behouden. En daar wil ik me graag voor inzetten. Ook om de regio-sceptici te 
overtuigen!

Uw raadslid, Peter Brink

ChristenUnie Putten

Bram Francken, Jacob Catsstraat 83
3881 NW  Putten   tel: 0341-352270
e-mail: info@putten.christenunie.nl

Werf een nieuw lid en meldt dit bij:
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Geen heupbroeken maar bretels
De uitverkoop is begonnen!

De folders stromen binnen en in de ogen van mijn dochters zie ik  Eurotekens 
en het verlangen om  hun slag te slaan. Nu hoeven ze om leuke kleding te kopen 
echt niet meer naar de grote stad. Leuke winkels genoeg in ons dorp.

Het zal wel aan mij liggen maar vroeger vond ik de uitverkoop leuker dan 
tegenwoordig, eigenlijk vind ik het hele kleding zoeken en kopen een 
bezoeking. Met die fleurige jurkjes komen mijn knieën extra goed uit, zal ik 
maar zeggen. En fabrikanten hebben het bij het verkeerde eind als ze denken 
dat je na je veertigste nog heupbroeken past. Al  denk je ze te passen , de 
meewarige blik van je dochter zegt genoeg. En mijn grootste ergernis…….. 
geen grote passpiegel in het kleedhokje. Dan denk je een leuk bloesje aan te 
hebben moet je eerst de winkel in. En nog voor je de spiegel  hebt gevonden, 
zie je aan de andere winkelende dames  dat je niet eens de moeite hoeft te 
nemen om in de spiegel te gaan kijken.

Een klaagzang van een veertiger ,denkt u wellicht, maar wat heeft het met 
politiek te maken!

Nu dat zal ik vertellen want sinds de Commissievergadering Samenleving heb 
ik goede hoop dat een koopje scoren in de uitverkoop ook voor mij weer in het 
verschiet ligt. In die vergadering hebben we nl. de Nota demografische 
ontwikkelingen behandeld. De inhoud van deze nota was nu niet om hem vast te 
stellen  maar om er met elkaar over te discussiëren. 

Demografie als bepalende factor voor economische en sociale ontwikkeling.

Ik zal niet de hele nota hier behandelen maar samengevat komen de volgende 
trends in ontwikkeling naar voren:
-Tussen 2010 en 2040 komt een eind aan de groeiperiode van de Puttense 
bevolking: de populatie schommelt tussen 24.000 en 24.600.
- Vergeleken met de rest van Nederland is de bevolking jonger dan 25 jaar in 
Putten oververtegenwoordigd, net als de bevolking van 65 jaar en ouder.
-Het percentage allochtonen is 6% en is daarmee bijzonder laag in 
vergelijking met Nederland(19%)
-De meest in het oog springende ontwikkelingen doen zich voor in de 
samenstelling van de bevolking. Het aandeel senioren in de bevolking 
verdubbelt bijna ( van 16%in 2010 naar 27% in 2040), terwijl het aandeel 20-
65-jarigen met bijna 10% afneemt.
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Verder wordt ingegaan op het aantal huishoudens dat wel toeneemt, echter 
met minder inwoners . 
Het aantal 55-plus huishoudens neemt in de regio met ruim 950 huishoudens 
toe.

Deze demografische ontwikkelingen hebben een grote impact op het te 
voeren beleid van onze gemeente. En dan wel op verschillende 
beleidsterreinen zoals, de woningmarkt, economie en werkgelegenheid, 
onderwijs, sport maar ook gezondheidszorg. Regeren is vooruitzien en college 
maar ook wij als fractie kunnen deze nota als onderlegger gebruiken als we 
onze visie bepalen op de voornoemde beleidsterreinen. We zullen meer 
aanvragen krijgen voor passende zorg. We moeten de juiste woningen 
bouwen. Goede voorzieningen in het centrum zijn nodig. Een hospice? Zo zijn 
er legio voorbeelden te bedenken waarmee onze gemeente kan inspelen op de 
toekomst en de ChristenUnie zal zeker daar een rol bij spelen.

Echter niet alleen de gemeente kan haar voordeel doen met deze nota. Ook 
de creatieve ondernemer zal inspelen op de veranderende demografische 
opbouw  van onze gemeente.

En natuurlijk zijn de winkeliers in ons centrum  ondernemer genoeg om op die 
ontwikkelingen in te springen. En voor me zie ik kledingzaken zonder radio 
538 maar met passende flitse jurkjes. Weg met die getailleerde 
herenoverhemden maar rijen hippe bretels. Laat die uitverkoop maar 
beginnen!

U kunt de hele nota nalezen: Nota demografische ontwikkelingen

Chrisine van den Hazel - Goedvree

ChristenUnie Nieuwsberichten

Vraagt u zich ook wel eens af wat er waar is van wat in de pers wordt 
geschreven? Ook komt  het regelmatig voor dat slechts een gedeelte van de 
officiële tekst  wordt gepubliceerd.  

De volledige teksten zijn op onze website te vinden, en geeft u mogelijk een 
veel beter beeld van wat de fractie voor ogen heeft. Graag zouden we willen 
dat onze leden zich op deze manier van informatie voorzien. Per slot van 
rekening kunnen we niet alle teksten in ChristenUnieNieuws opnemen. Juiste 
deze vorm van nieuwsvoorziening kan voorkomen dat u een verkeerd beeld 
krijgt van de politiek die de ChristenUnie bedrijft.  
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In dit artikel wil ik dan ook ingaan op de mogelijkheid om u te attenderen op 
nieuwsberichten. Dat gaat door het abonneren op zogenaamde feeds. U 
herkent deze aan het volgende symbool:      , bijvoorbeeld op de pagina 
http://putten.christenunie.nl/nieuws .  
Als u op dit symbool klikt komt de volgende tekst in beeld:

Door u te abonneren kunt u snel toegang krijgen tot deze pagina.  Als u in 
Internet Explorer dan op de knop favorieten klikt ziet u bijvoorbeeld het 
volgende scherm

De vetgedrukte teksten geven aan dat er nieuwe informatie op de pagina is 
toegevoegd. Zo hoeft u niet steeds te kijken of er wat nieuws is, en kunt u op 
een eenvoudige manier op de hoogte blijven van actuele ontwikkelingen. Er is 
ook een mogelijkheid om een feed toe te voegen in een e-mail programma. 
Aangezien dit artikel toch al vrij technisch van aard is wil ik daar nu niet op 
ingaan.

Ik hoop dat deze informatie een bijdrage kan leveren om de beeldvorming 
over de ChristenUnie zo zuiver en actueel mogelijk te houden. Veel succes 
gewenst met de activering er van. Voor vragen kunt u mij een bericht sturen: 
gjvdbrandhof@gmail.com.

Gerard van den Brandhof.




